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Bijlagen

Geachte heer Neimeijer ,

In uw brief van 19 november stelt u ons een aantal vragen over de gebiedsgerichte aanpak stikstof en de rol en 
betrokkenheid van de gemeenteraad hierbij.  Met deze brief beantwoorden we uw vragen.

1. Hoe denkt de wethouder de gemeenteraad mee te nemen in de gebiedsgerichte aanpak Stikstof zodat we als 
raad hierin aan de voorkant ook kunnen ‘meepraten’ ? 

De gebiedstafel Salland is nog in oprichting. Het proces en de wijze waarop  bestuurders, waaronder de 
gemeenteraad worden betrokken en meegenomen in het proces is daarbij ook nog in ontwikkeling.  Wij zullen in 
ieder geval aandringen om ook de gemeenteraden in het gebied in een vroegtijdig stadium mee worden 
genomen in dit proces en hierover goede afspraken te maken.  Daarnaast blijven wij de gemeenteraad in ieder 
geval informeren over de voortgang en de stappen die aan de gebiedstafel gezet worden. 

2. Hoe komt het uiteindelijke uitvoeringsplan GGA voor besluitvorming tot stand en welke rol heeft de 
gemeenteraad hierin? 

Globaal is de gebiedsgerichte aanpak opgedeeld in drie fasen:
1. De gebiedsanalyse:  hierin worden per gebied de feiten en de opgaven op een rij gezet. Het streven is 

om deze gebiedsanalyse in het voorjaar van 2021 af te ronden.  In deze fase zal ook duidelijk moeten 
gaan worden wat nu precies de scope van fase 2 gaat worden

2. Het opstellen van de gebiedsagenda,  een uitvoeringsagenda met als horizon 2030. Deze gebiedsagenda 
moet eind 2021 gereed zijn.  

3. Uitvoering van de gebiedsagenda in de periode 2021-2030.
Op welke momenten  er sprake zal zijn van besluitvorming en door wie dat nodig is, is nog niet exact duidelijk.  
De gebiedsagenda wordt in ieder geval door Gedeputeerde Staten geaccordeerd.  Vanzelfsprekend informeren 
we gemeenteraad over de gebiedsagenda en indien nodig zullen wij deze ter besluitvorming voorleggen.

3. Is hierover afstemming met de buurtgemeentes? 
Ja,  zowel ambtelijk en bestuurlijk is  er  afstemming tussen de Sallandse gemeenten  en andere buurgemeenten. 

4. Is de wethouder het er mee eens dat deze gebiedsgerichte aanpak grote impact kan hebben op het 
buitengebied, maar ook op infra projecten, bouw en industrie?

Ja, de gebiedsgerichte aanpak is er op gericht om eerst goed inzicht te krijgen in de “vraag”  en “aanbod” van 
stikstofruimte voor alle sectoren en ontwikkeling  en hoe deze in balans te krijgen.  Hoe dit gaat matchen en in 
balans kan worden gebracht is een opgave waarbij alle sectoren een rol en een belang hebben.



5. Om te zorgen voor voldoende draagvlak is het van groot belang dat in de gebiedsprocessen de juiste partijen 
vertegenwoordigd zijn. Ook al in de verkennende fase, waar het mee zal beginnen. De uiteindelijk te nemen 
maatregelen zijn niet alleen de verantwoordelijkheid van de agrarische sector, zoals vaak gezegd wordt, maar 
van alle sectoren waarbij stikstofuitstoot plaats vindt. Wanneer het niet mogelijk of wenselijk is dat een aantal 
partijen direct onderdeel worden van de tafel, zie ik het als een taak van de wethouder deze partijen, wanneer 
ze actief zijn in onze gemeente uiteraard, aanhoort en zo indirect de belangen mee neemt naar de gebiedstafel. 
Is de wethouder het hiermee eens?

Als gemeente zijn we voor het vertegenwoordigen van de belangen van onze inwoners, bedrijven en 
instellingen. De uitgangspunten die we samen in onder andere de Omgevingsvisie hebben vastgelegd zullen we 
dus ook als gemeente inbrengen in de gebiedstafel Salland. Ook streven we er zoveel mogelijk naar dat partijen 
die een belang hebben ook plaats kunnen nemen aan de gebiedstafel.  Als dit niet mogelijk is staan wij open om 
in ieder geval het gesprek met partijen aan te gaan en daar waar nodig hun belangen mee te nemen naar de 
gebiedstafel. 

6. Het is een erg ingewikkelde en complexe opgave die er ligt op gebied van stikstofreductie. Zoals u in de 
beantwoording van mijn schriftelijke vragen op 27 mei 2020 aangeeft ligt er wat betreft de weten regelgeving 
slechts een zeer beperkte bevoegdheid bij de gemeente, echter ligt hier wel een duidelijke rol van de gemeente. 
Neem bijvoorbeeld de vergunningverlening en bestemmingsplan wijziging. Bijvoorbeeld bij een rood voor rood 
proces van een (voormalig) agrarisch bedrijf. Op een bepaald moment in zo’n proces veranderd de bestemming 
en komt er stikstofruimte vrij. 
Waar blijft deze bovengenoemde stikstofruimte? voorlopig is het stikstofregistratiesysteem nog niet bruikbaar. 
Is deze stikstofruimte beschikbaar voor een ander bedrijf om te ontwikkelen? Of wordt deze ingezet voor het 
‘legaliseren’ van de Pas-melders? Is het beschikbaar om wegen aan te leggen of industrieterrein? Of ‘verdwijnen’ 
deze in de AERIUS berekening en zijn ze ‘weg’? 

7.  Is deze vrijgekomen stikstofruimte überhaupt wel voor ontwikkeling beschikbaar, of moet er eerst zoveel 
gereduceerd worden tot dat de 50% van de kritische depositie waarde gehaald is in de verschillende N2000 
gebieden voordat er weer ontwikkeld kan worden? 

Stikstofruimte kan door de “eigenaar” aan worden geboden voor externe saldering. Voordat gebruik wordt 
gemaakt van externe saldering moet dit gemeld worden bij de provincie Overijssel.  De provincie vervult een rol 
in het ‘matchen’ van vraag en aanbod en ook de gebiedstafel kan hierbij een rol spelen. Het is op dit moment al 
mogelijk om 1 op 1 extern te salderen waarbij 70% van stikstof weer ingezet mag worden door de “saldovrager”.  
Om te kunnen salderen moet sprake zijn van vergunde en feitelijk gerealiseerde ruimte.  Na  intrekking of het 
vervallen van de Wet Natuurbeschermingsvergunning of de onderliggende milieuvergunning/melding of als de 
stallen gesloopt zijn vervalt de mogelijkheid om de hierbij behorende stikstofruimte te gaan salderen of in te 
zetten.  Op dit moment is het de overweging van een ‘eigenaar’ om de stikstofruimte te verkopen, dan wel te 
laten vervallen.  In dat laatste geval zal er altijd sprake zijn van een afname van de bijdrage aan de totale 
‘stikstofdeken’ en daarmee verbetering van de natuur.  

Om alle stikstofruimte in een gebied goed te monitoren en ruimte die vrijkomt ook effectief in te kunnen zetten, 
wordt gewerkt aan het Regionaal Stikstofregistratie Systeem.  Op dit moment is nog niet duidelijk wanneer dit 
systeem operationeel wordt.



8. Met name dit laatste punt, er zullen moeilijke keuzes gemaakt moeten worden om toch vooruit te komen, 
vandaar mijn vraag hoe de raad hierin betrokken wordt. 
Zijn er bij de wethouder bevoegdheden inzake de GGA bekend, waarbij de gemeente aan zet is? zo ja welke, en 
hoe neemt de wethouder hier zijn afweging in? wordt de raad hierbij betrokken?

De gemeente is “slechts” een van de gebiedspartijen aan de gebiedstafel.  De provincie is trekker en het eerste 
bevoegde gezag in deze.  Zoals bij de beantwoording van vraag 2 is aangegeven kan het wel zijn dat bij een 
verdere uitwerking en opstelling van de gebiedsagenda ook besluiten van de gemeente noodzakelijk zijn om een 
goede invulling en samenwerking tot stand te brengen.

Wij zijn het met u eens dat beperkingen in de stikstofruimte maken dat er in sommige gevallen waarschijnlijk 
moeilijke keuzes gemaakt moeten gaan worden.  Dit zullen we zoveel mogelijk samen met alle gebiedspartijen 
moeten doen.  Wij houden de gemeenteraad op de hoogte van het proces. 

Met vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders van de gemeente Raalte,

de secretaris de burgemeester
Karin Cornelissen Martijn Dadema


